
 
Møteprotokoll 

Utvalg: Namdalstinget 
Møtested: Norveg, Rørvik 
Dato: 04.11.2019 
Tidspunkt: Fra 10:00 til 14:30  

 
Faste medlemmer som møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Olav Jørgen Bjørkås 
Lars Haagensen 
Turid Kjendlie 
Borgny Grande 
Erlend Fiskum 
Audun Fiskum 
Linda Renate Linmo 
Oddny Lysberg 
Hege Nordheim-Viken 
Jo Arne Kjøglum 
Sverre Lilleberrre 
Rita Rosendal 
Rune Kristian Grongstad 
Mona Hellesø 
Tommy Tørring 
Elisabeth Helmersen 
Mari-Anne Hoff 
Steinar Tørriseng 
Per Helge Johansen 
Arnhild Holstad 
Kjersti Tommelstad 
Gina Holmen Berre 
Grete Lervik 
Bjørn Helmersen 
Baard S. Kristiansen 
Anette Liseter 
Steinar Lyngstad 
Sissel Stormo Holtan 
Amund Lein 
Stian Brekkvassmo 
Borgund Torseth 
Heidi Brekkvassmo 
Elisabeth Bjørhusdal 
Amund Hellesø 
Mildrid Finnehaug 
Ingunn L. Lysø 
Terje Settenøy 
Espen Lauritzen 

 Flatanger 
Flatanger 
Flatanger 
Grong 
Grong 
Grong 
Grong 
Grong 
Høylandet 
Høylandet 
Høylandet 
Høylandet 
Høylandet 
Høylandet 
Høylandet 
Leka 
Leka 
Leka 
Leka 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsos 
Namsskogan 
Namsskogan 
Namsskogan 
Namsskogan 
Nærøysund 
Nærøysund 
Nærøysund 
Nærøysund 
Nærøysund 



Anette Laugen 
Marit Dille 
Tordis Fjær Solbakk 
John Einar Høvik 
Egil Arve Johannessen 
May-Britt Strand Ness 
Håvard Strand 
Line Stein 
Johan Tetlien Sellæg 
Hege Kristin Kværnø Saugen 
Siv Åse Strømhylden 
Jo Morten Aunet 
Kai Terje Dretvik 
May Storøy 
Hans Oskar Devik 
Bodil Haukø 
Bertil Jønsson 
Hilde Staldvik 
 
 
 
 

Nærøysund 
Nærøysund 
Nærøysund 
Osen 
Osen 
Osen 
Osen 
Osen 
Overhalla 
Overhalla 
Overhalla 
Overhalla 
Overhalla 
Overhalla 
Røyrvik 
Røyrvik 
Røyrvik 
Røyrvik 

   
Forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
Caterina Kvaløsæter  
Knut Staven 
Steinar Sæternes 
Karin Nordstad 

 Flatanger 
Flatanger 
Grong 
Grong 

Kristin Floa 
Bente Estil 
Jørn Ove Totland 
Nils Vidar Bratlandsmo 
Lillian Bergli 
Steinar Bach 
Geir Olav Knappe 
Bjørn Helmersen 
Marius Berntsen 
Thor Lanesskog 
Per Olav Tyldum 
Johan Ole Vekterli 
 

 
 

Leka 
Lierne 
Lierne 
Lierne 
Lierne 
Lierne 
Namsos 
Namsos 
Namsskogan 
Nærøysund 
Overhalla 
Røyrvik 
 

 
Varamedlemmer som møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Geir Tore Olsen 
Øivind Strøm 
Ingen 
Ingen 
Ole Kristian Holand 
Svein Storø 

Caterina Kvaløysæther 
Knut Staven 
Steinar Sæternes 
Karin Nordstad 
Kristin Floa 
Geir Olav Knappe 

Flatanger 
Flatanger 
 
 
Leka 
Namsos 



Ingen 
Ingen 
Sture Karlsen 
Kåre Magnus Skjefte 
Grete Namsvatn Lavik 

Bjørn Helmersen 
Marius Bertsen 
Thor Lanesskog 
Per Olav Tyldum 
Johan Ole Vekterli 
 

 
 
Nærøysund 
Overhalla 
Røyrvik 
 
 

   
 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Hege Sørlie 
Rune Strøm 
Liv E. Djokoto 
Ola Tyldum 
Inge Ryan 
Roar Leirset 
Karl A. Fagerli 
 
Forfall: 
Trond Stenvik 
Bjørn T. 
Nordlund 
Svein Helland 
Solveig Slyngstad 
 
Andre: 
Narve Normelan 
Pål Sæther Eiden 
Øystein 
Johannesen 
Aina Hildrum 
Ragnar Prestvik 
Yngvild E. 
Helmersen 
Trygve Sandvik 
Rune Arstein 

Rådmann Nærøysund 
Rådmann Flatanger 
Rådmann Høylandet 
Rådmann Røyrvik 
Rådmann Namsos 
Rådmann Osen 
Rådmann Lierne 
 
 
Rådmann Overhalla 
 
Rådmann Namsskogan 
Rådmann Grong 
Rådmann Leka 
 
 
Trøndelag fylkeskommune 
Trøndelag fylkeskommune 
 
Fylkesmannen i Trøndelag 
Nord universitet/Partnerskap Namdal 
Daglig leder Namdal regionråd 
 
Rådgiver Namdal regionråd 
Ordfører Fosnes 
Ordfører Nærøy 

  
Merknader 
 

Konstituering av møtet: 
a) Godkjenning av innkalling og sakliste. 

Enstemmig godkjent. 
b) Godkjenning av frammøtte deltakere: Daglig leder redegjorde for antall representanter, 

forfall og frammøtte vararepresentanter fra kommunene. Møtet ble satt med 67 
representanter med stemmerett. 
Enstemmig godkjent. 

c) Elisabeth Helmersen og Steinar Lyngstad ble enstemmig valgt til å signere 
møteprotokollen. 

d) Godkjenning av valgte representanter til regionrådet. 
Alle valgte representanter fra kommunene ble godkjent av Namdalstinget enstemmig. 



 
Turid Kjendlie, Flatanger, ble innvilget permisjon fra kl. 13.45. 
 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteprotokollen er i samsvar med det som ble vedtatt på 
møtet. 
 
________________________    _________________________ 
 
Elisabeth Helmersen      Steinar Lyngstad 
  



Sakliste 
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saksnr 
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PS 5/19 Valg i Namdalstinget perioden 2019-2023 

Innstilling 
Avtroppende arbeidsutvalgs forslag til valg i Interkommunalt politisk råd Namdal (Namdal 
regionråd) for perioden 2019-2023: 
Leder: Stian Brekkvassmo, Namsskogan (2 år) 
Nestleder: Borgny Grande, Grong (2 år) 
 
Komiteer: 
 
Helse:  
Arnhild Holstad, Namsos (leder) 
Hans Oskar Devik, Røyrvik 
Jørn Ove Totland, Lierne 
Hege K. Kværnø Saugen, Overhalla 
 
Samferdsel: 
John Einar Høvik, Osen (leder) 
Mari-Anne Hoff, Leka 
Terje Settenøy, Nærøysund 
Erlend Fiskum, Grong 
 
Næring og innovasjon: 
Borgny Grande, Grong (leder) 
Olav Jørgen Bjørkås, Flatanger 
Hilde Staldvik, Røyrvik 
Jo Arne Kjøglum, Høylandet 
Elisabeth Helmersen, Leka 
 
Kompetanse og FoU: 
Amund Hellesø, Nærøysund (leder) 
Bente Estil, Lierne 
Caterina Kvaløseter, Flatanger 
Line Stein, Osen 
 
Kultur og omdømme: 



Hege Nordheim-Viken, Høylandet (leder) 
Per Olav Tyldum, Overhalla 
Steinar Lyngstad, Namdalseid 
Borgund Torseth, Namsskogan 
 
Arbeidsutvalg: 
Arbeidsutvalget sammensettes av leder, nestleder og ledere i komiteene. Rådmannsforum 
oppnevner en rådmann som representant i arbeidsutvalget. 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Forslag fra arbeidsutvalget forelegges alle foreslåtte kandidater og legges fram som separat 
saksframlegg til Namdalstinget 04.11.19. 
 
Forslag enstemmig vedtatt i AU som innstilling til Namdalstinget. 

Innstilling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Forslag fra arbeidsutvalget forelegges alle foreslåtte kandidater og legges fram som separat 
saksframlegg til Namdalstinget 04.11.19. 
 
 

Behandling i Namdalstinget - 04.11.2019 
Leder og nestleder ble valgt enkeltvis. Hver komite med leder ble valgt samlet. Alle valg var 
enstemmige. 

Vedtak i Namdalstinget - 04.11.2019 
Leder: Stian Brekkvassmo, Namsskogan (2 år) 
Nestleder: Borgny Grande, Grong (2 år) 
 
Komiteer: 
 
Helse:  
Arnhild Holstad, Namsos (leder) 
Hans Oskar Devik, Røyrvik 
Jørn Ove Totland, Lierne 
Hege K. Kværnø Saugen, Overhalla 
 
Samferdsel: 
John Einar Høvik, Osen (leder) 
Mari-Anne Hoff, Leka 
Terje Settenøy, Nærøysund 
Erlend Fiskum, Grong 
 
Næring og innovasjon: 
Borgny Grande, Grong (leder) 
Olav Jørgen Bjørkås, Flatanger 
Hilde Staldvik, Røyrvik 
Jo Arne Kjøglum, Høylandet 
Elisabeth Helmersen, Leka 



 
Kompetanse og FoU: 
Amund Hellesø, Nærøysund (leder) 
Bente Estil, Lierne 
Caterina Kvaløseter, Flatanger 
Line Stein, Osen 
 
Kultur og omdømme: 
Hege Nordheim-Viken, Høylandet (leder) 
Per Olav Tyldum, Overhalla 
Steinar Lyngstad, Namdalseid 
Borgund Torseth, Namsskogan 
 
Arbeidsutvalg: 
Arbeidsutvalget sammensettes av leder, nestleder og ledere i komiteene. Rådmannsforum 
oppnevner en rådmann som representant i arbeidsutvalget. 
 
 
 

PS 6/19 Opprettelse av Interkommunalt politisk råd Namdal 

Innstilling 
1. Namdalstinget godkjenner kommunenes vedtak om samarbeidsavtale for omdanning av Namdal 
regionråd til Interkommunalt politisk råd Namdal i tråd med ny kommunelov.  
2. Interkommunalt politisk råd Namdal etableres som eget rettssubjekt. 
3. Ordførerne signerer samarbeidsavtalen på vegne av sine respektive kommune 
4. Samarbeidsavtalen gjelder fra dags dato. 
 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Namdalstinget - 04.11.2019 
Innstilling enstemmig vedtatt i Namdalstinget. 

Vedtak i Namdalstinget - 04.11.2019 
1. Namdalstinget godkjenner kommunenes vedtak om samarbeidsavtale for omdanning av 
Namdal regionråd til Interkommunalt politisk råd Namdal i tråd med ny kommunelov. 
 
2. Interkommunalt politisk råd Namdal etableres som eget rettssubjekt. 
 
3. Ordførerne signerer samarbeidsavtalen på vegne av sine respektive kommuner. 
 
4. Samarbeidsavtalen gjelder fra dags dato. 
 
 



PS 7/19 Domstolkommisjonens første rapport. Uttalelse fra Namdal 
regionråd 

Innstilling 
Namdalstinget støtter arbeidsutvalgets forslag til uttalelse om domstolkommisjonens forslag. 
 
 
Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Innstilling enstemmig vedtatt i AU som innstilling til Namdalstinget. 

Innstilling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Namdalstinget støtter arbeidsutvalgets forslag til uttalelse om domstolkommisjonens forslag. 
 
 

Behandling i Namdalstinget - 04.11.2019 
Innstilling i Namdal regionråd arbeidsutvalg enstemmig vedtatt i Namdalstinget. 

Vedtak i Namdalstinget - 04.11.2019 
Namdalstinget støtter arbeidsutvalgets forslag til uttalelse om domstolkommisjonens forslag. 
 
Uttalelsen i sin helhet: 
Domstolkommisjonens forslag om å nedlegge tingretter  
Domstolkommisjonens forslag om å nedlegge tingretter. Gjennom flere runder har vi opplevd at 
nasjonale myndigheter vil endre domstolstrukturen ved å legge ned tingrettene. Sist i 2015 da 
Domstoladministrasjonen blant annet foreslo å slå sammen Namdal og Inntrøndelag tingrett med 
lokalisering i Steinkjer. Den gangen ble dette trukket tilbake etter sterk lokal motstand.  
  
Nylig ble første delrapport fra Domstolkommisjonen, som ble oppnevnt av regjeringa i august 
2017 presentert. Deres mandat har vært å vurdere hvordan domstolene bør være organisert for å 
«svare på samfunnet sine forventningar om effektivitet og rettstryggleik».  
  
Delrapporten kommer med kraftig lut:   

 Det er for mange og tynt bemannede rettssteder i Norge.   
 To av tre tingretter skal legges ned og halvparten av landets rettslokaler skal stenges for 

godt.  
 Hele Trøndelag foreslås samlet til en tingrett, der bare Steinkjer videreføres med 

rettslokaler i tillegg til Trondheim. Det vil si at både Fosen tingrett på Brekstad og 
Namdal tingrett i Namsos forslås lagt ned.  

  
«Slik kan det ikke fortsette», konkluderer kommisjonen og peker på at prinsippet om at like 
tilfeller skal behandles likt, er under press. De peker på at hovedbegrunnelsen bak deres forslag 
er økt, og mer lik, kompetanse – og hensynet til styrket rettssikkerhet.   
  
I uttalelsen fra Region Namdal og forslaget til strukturendring i 2015 heter det blant annet:   
«For oss handler dette om innbyggernes rettssikkerhet og at namdalingene har akseptabel 
reisetid til nærmeste tingrett».   …. «I et samfunnsperspektiv bidrar Namdal tingrett positivt i 
regionen. Den leverer tjenester av god kvalitet, bidrar til at vi har et godt kompetansemiljø og 



tilgang til advokattjenester i store deler av regionen, og det er selvfølgelig viktige arbeidsplasser 
i en distriktsregion».   
  
Vi kan ikke se at noe av dette er endret. Alle argumentene gjelder også i dag, og forsterkes og  
bekreftes gjennom alle andre strukturendringer som er foreslått og gjennomført på disse fire åra.  
Fellestrekket er en gjennomgående svekkelse av høykompetanse i distriktene og kraftig 
sentralisering av statlige og regionale tjenester som har gått ut over tilbud, og nærhet til disse, i 
distriktene. Summen av sentraliserende tiltak foreskrevet av sentrale myndigheter styrker ikke 
kommuner og regioner – det bidrar til å svekke oss og tappe oss for kompetanse og innbyggere.  
  
Vi registrerer at domstolkommisjonen med ett unntak er sammensatt av medlemmer fra de 
største byene/domstolene. Det er vanskelig å se at Distrikts-Norges behov og interesser 
reflekteres gjennom forslaget. Vi har i mange sammenhenger helt andre oppfatninger om 
hvordan trygghet, likeverdighet og rettferdighet ivaretas enn innbyggere og samfunnsinstanser i 
sentrale strøk. Dette gjelder sannsynligvis også oppfatninga av rettssikkerhet.   
  
Vi registrerer også at det er bredt politisk og faglig engasjement rundt om i landet for å ivareta  
tingrettene og den domstolstrukturen vi har i dag. Vi registrerer at Høyres justispolitiske 
talsperson Peter Frølich advarer mot at domstolutredninga blir distriktspolitikk – og mener 
rettssikkerheten er best ivaretatt med større domstoler. Samtidig går en stor gruppe 
stortingsrepresentanter fra samme parti ut og advarer mot at domstolstruktur ikke kan løsrives 
fra annen politikk, heller ikke distriktspolitikk. De peker blant annet på betydninga av juridisk 
kompetanse i distriktene. «…utvalget har hatt nærsyntbrillene på og viser mangel på forståelse 
for betydningen av at rettssystemet har lokal tilstedeværelse. Utvalgets forslag vil slik de 
fremstår være et brudd på samfunnskontrakten og innebære en dramatisk omlegging av 
domstolstrukturen som ikke tar inn over seg det politiske samfunnsoppdraget» skriver de i en 
kronikk gjengitt i blant annet Adresseavisen.  
  
Namdalen trenger juridisk kompetanse både i form av en lokal tingrett, en lokal 
påtalemyndighet og et lokalt juridisk miljø. Vi registrerer gjennom innlegg og medieoppslag at 
både politiet, vårt juridiske miljø og tingretten vektlegger den nærheten vi har i dag – og 
hvordan en stor geografisk region vil bli tappet for juridisk kompetanse dersom kommisjonens 
forslag blir gjennomført.   
  
Vi vil på generelt grunnlag påpeke:  

 Nærhet har stor verdi når det gjelder rettssikkerhet, lokalkunnskap og mindre belastende 
rettsprosesser 

 Digitalisering gir muligheter for desentrale løsninger og deling av kompetanse 
 Sentralisering gir ikke automatisk god samfunnsøkonomi eller gode løsninger for 

innbyggerne, saksparter osv.  
  
Dette handler ikke bare om domstolenes egne behov og krav. Det handler minst like mye om 
hva landets innbyggere, i byene som i distriktet, er tjent med. 
 
 

PS 8/19 Skattlegging av vannkraftverk. Uttalelse. 

Innstilling 
Namdalstinget støtter arbeidsutvalgets forslag til uttalelse om skattlegging av vannkraftverk. 
 
 



Hjemmel for vedtaket er:  

Behandling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Innstilling enstemmig vedtatt i AU som innstilling til Namdalstinget. 

Innstilling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Namdalstinget støtter arbeidsutvalgets forslag til uttalelse om skattlegging av vannkraftverk. 
 
 

Behandling i Namdalstinget - 04.11.2019 
Innstilling i Namdal regionråd arbeidsutvalg enstemmig vedtatt i Namdalstinget. 

Vedtak i Namdalstinget - 04.11.2019 
Namdalstinget støtter arbeidsutvalgets forslag til uttalelse om skattlegging av vannkraftverk. 
 
Uttalelsen i sin helhet: 
Skattlegging av vannkraftverk 
Namdalstinget, som består av formannskapene i 11 kommuner i Namdalen, uttaler følgende om 
forslag til skattlegging av vannkraftverk (NOU 2019:16): 
 
Vannkraft er en av Norges viktigste naturressurser. Gjennom mer enn hundre år er 
vannkraftressursen utnyttet til energiproduksjon og har vært en av vårt samfunns viktigste 
forutsetninger for vekst og velferdsutvikling. 
 
Vannkrafta utnyttes der vannressursene finnes – i Distrikts-Norge. Gjerne i utkantkommuner 
med store areal og avstander og få innbyggere. Slik er det ofte også med andre naturressurser – 
verdiene skapes langt unna de store befolkningskonsentrasjonene. 
 
Skattlegging av vannkrafta følger egne regler, besluttet og praktisert gjennom årtier, der en av 
de primære hensiktene har vært å kompensere dem som avgir ressursene. Det har gitt 
forutsigbare og kjærkomne inntekter til utkantkommuner. Felles for dem er at de har avstått 
natur. For å optimalisere kraftproduksjoner har innbyggerne i mange av disse kommunene 
måttet avgi betydelige arealer. I enkelte tilfeller er hele grender neddemt for å kunne 
imøtekomme storsamfunnets behov og interesser.  
 
I samfunnsdebatten om vindkraft i den senere tida har inngrep i uberørt natur vært framtredende. 
Dette fokuset har blitt vesentlig forsterket i vår tids debatt, men har også vært en vesentlig del av 
samfunnsdebatten ved vannkraftutbygginger – jamfør Mardøla, Alta, Rauma/Ulvåa osv. 
 
De lokalsamfunnene (kommunene) som tar belastningene med å avgi naturressurser for å dekke 
storsamfunnets behov, skal ha ekstra kompensert for dette. Dette har vært ivaretatt gjennom 
eksisterende kompensasjonsordninger og skattlegging – og distriktskommuner har på grunn av 
dette hatt mulighet til å utvikle livskraftige lokalsamfunn. Reglene for skattlegging av 
vannkraftverk har ikke fulgt beskatningsordningene for næringslivet for øvrig – men tatt hensyn 
til vannkraftas særskilte betydning for både landet, kraftselskapene og lokalsamfunnene som har 
vannressurser. 
 
Vi registrerer at utredninga fra ekspertutvalget som har vurdert skattlegging av vannkraftverk, 
konkluderer med betydelige endringer i regelverk og ordninger (eiendomsskatt, konsesjonskraft, 
konsesjonsavgift, naturressursskatt). Det pågår nå en omfattende debatt om dette, og vi 



registrerer at kraftkommunene melder om betydelig reduserte inntekter etter det nye forslaget. 
De nye reglene vil også være et brudd med den «kontrakten» som er inngått med de kommunene 
som gjennom tiår har akseptert å avgi naturressurser. Disse avståelsene av natur er ikke 
reversible.  
 
Uten å gå inn på utvalgets ulike forslag, og virkningene av disse, vil Namdalstinget sterkt 
understreke prinsippet om at kommuner som tar på seg belastninger for å ivareta storsamfunnets 
interesser, må få akseptabel kompensasjon for dette. Dette har vært godt ivaretatt gjennom 
eksisterende ordninger. Namdalstinget ønsker at de som avgir naturressurser må sikres 
kompensasjoner minst på samme nivå som tidligere.  
 

PS 9/19 Namdalsstrategien. Handlingsplan 2020. 

Innstilling 
Namdalstinget gir Namdal regionråd (styret) fullmakt til å vedta endelig handlingsplan for 2020 
etter tilrettelegging i sekretariatet og behandling i komiteer og rådmannsforum. 

Behandling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Innstilling enstemmig vedtatt i AU som innstilling til regionrådet. 

Innstilling i Namdal regionråd arbeidsutvalg - 25.10.2019 
Namdalstinget gir Namdal regionråd (styret) fullmakt til å vedta endelig handlingsplan for 2020 
etter tilrettelegging i sekretariatet og behandling i komiteer og rådmannsforum. 
 
 

Behandling i Namdalstinget - 04.11.2019 
Innledning ved daglig leder Ragnar Prestvik om Namdalsstrategiens oppbygging og varighet, 
samt introduksjon til workshop. Torbjørn Wækre, Distriktssenteret, innledet om betydninga av 
regional samhandling og tillitsbygging mellom kommunene.  
 
Det ble gjennomført workshop om tiltak i handlingsplanen for 2020 – og oppsummering i 
plenum. Forslag fra gruppene tas med videre i behandling og bearbeiding av handlingsplanen. 
 
Daglig leder refererte henvendelse fra Miljøpartiet de grønnes avdelinger i Namsos, Grong og 
Nærøysund om å vektlegge bærekraft og miljø/klima i Namdalsstrategien. Arbeidsgruppene ble 
oppfordret om å foreslå tiltak som bedre ivaretar dette. 
 
Innstilling i Namdal regionråd arbeidsutvalg enstemmig vedtatt i Namdalstinget. 

Vedtak i Namdalstinget - 04.11.2019 
Namdalstinget gir Namdal regionråd (styret) fullmakt til å vedta endelig handlingsplan for 2020 
etter tilrettelegging i sekretariatet og behandling i komiteer og rådmannsforum. 
Etter gjennomført konstituering og valg overrakte nyvalgt leder, Stian Brekkvassmo, blomster til 
avtroppende leder Amund Hellesø og fem avtroppende ordførere: Steinar Lyngstad, Steinar 
Aspli, Skjalg Åkerøy, Trygve Jonny Sandvik og Per Helge Johansen. 
 
Nytilsatt assisterende fylkesmann Øystein Johannessen holdt avslutningsinnlegg. 
 
 




